
Politika: „Marširaju” vojni inženjeri

  Saradnja Mašinskog fakulteta i Vojne akademije urodila plodom, pa će studenti sa novog
odseka imati mogućnost da se obučavaju u fabrikama odbrambene industrije i od njih dobiju
stipendije.
        Kragujevac – Vojska Srbije i naša odbrambena industrija, praktično od   raspada zemlje,
pokušavaju da reše problem popune svojih jedinica   stručnim kadrom, odnosno inženjerima koji
su u stanju da odgovore na   izazove tehnološke modernizacije u oblasti konstruisanja
naoružanja.   Mašinski fakultet u Kragujevcu pokazao se kao najbolje rešenje. Na tom  
fakultetu, od ove školske godine, počela su predavanja na novom odseku, a  reč je o osnovnim i
master studijama vojnoindustrijskog inženjerstva.
  
  Miroslav Babić, dekan Mašinskog fakulteta u Kragujevcu, objašnjava da je nova studijska
grupa zapravo „novi fakultet“.
  
  – Sve je počelo aprila ove godine, prilikom susreta našeg rektora i   predstavnika Vojne
akademije koji su zaključili da u Kragujevcu postoje   mogućnosti da se formira odeljenje
inženjera za odbrambenu industriju.   Za svega nekoliko meseci uspeli smo da se organizujemo
i dobijemo   neophodne dozvole za rad, tako da su od ove jeseni na našem fakultetu  
predavanja za prvih 30 studenata na odseku za vojnoindustrijsko   inženjerstvo – kaže dekan
Babić.
  
  Studenti vojnoindustrijskog inženjerstva u Kragujevcu mogu da biraju   između dva smera –
Projektili i upaljači i Naoružanje, pri čemu sadržaji  nastave odgovaraju različitim potrebama
domaće odbrambene industrije. U  toku četvrte godine studija, deo nastavnog procesa odvijaće
se na   Vojnoj akademiji u Beogradu, a predviđena je i stručna praksa u vojnim   fabrikama.
  
  Jedna od njih je i kragujevačka „Zastava oružje“. Generalni direktor ove  fabrike Rade
Gromović izrazio je spremnost da se najboljim studentima   pomogne stipendijama.
  
  – Jedan od osnovnih problema naše fabrike je nepovoljna starosna   struktura zaposlenih.
Naši radnici imaju u proseku 50 godina i 27 godina  staža i zato je neophodno podmlađivanje,
pre svega stručnim kadrovima.   Sa pokretanjem vojnoindustrijskog odseka na Mašinskom
fakultetu otvorila  se mogućnost da odmrznemo stipendiranje studenata. To je nekada bila  
naša praksa, ali zbog nedostatka mladih obrazovanih ljudi poslednjih pet  godina nismo dodelili
nijednu stipendiju. Još ne znamo koliki će biti   iznosi, ali je važno da se krene sa tim procesom
– naveo je Gromović.
  
  Na Mašinskom fakultetu u Kragujevcu nameravaju da na vojnoindustrijskom   odseku otvore
vrata i za strane studente. Kažu da u arapskim zemljama   postoji veliko interesovanje, kao i da
će narednih godina biti više   mesta. Prema rečima dekana Babića, studenti „novog fakulteta“
brzo će   dolaziti do posla i radne knjižice, budući da domaća odbrambena   industrija, kako je
rekao, ima šansu da postane jedan od najvećih   izvoznika.  
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